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مستخلص البحث
تأثير استخدام الشاخص المتمفصل على مستوى تعلم الهجوم البسيط في سلاح الشيش


لقد أثبتت الوسائل التعليمية  بشكل واضح اهمية الاستخدامات التطبيقية للمهارات المختلفة في مساعدة المتعلمين على فهم واجتياز المراحل التعليمية المختلفة واسهمت في تقليل الجهد والتكاليف واختصار الوقت. 

وهدفت الدراسة التعرف على تأثير استخدام الشاخص المتمفصل في تعلم الهجوم البسيط بسلاح الشيش.

استخدام الباحثان المنهج التجريبي على عينة البحث من المبتدئين المنتمين الى المركز التدريبي للمبارزة في مدينة الصدر والبالغ عددهم (20) متعلما وقد تم تقسيمهم الى مجموعتين تجريبية وضابطة وبواقع عشرة لكل مجموعة، وبعد اجراء الاختبارات القبلية للمهارات الهجومية للهجوم البسيط (الطعنة المستقيمة المباشرة والطعنة بتغييرالاتجاه والطعنة القاطعة)  تم اعداد منهاج تعليمي وبالاعتماد على مفردات المدرب وقد حددت الوحدة التعليمية بـ (45) دقيقة وبواقع وحدتين في الأسبوع ولمدة خمسة اسابيع , وقد راعى الباحثان ان تتعلم المجموعة التجريبية مع المدرب بمساعدة الشاخص المتمفصل وتتدرب المجموعة الضابطة مع المدرب بدون شاخص  وقد تم عزل الشاخص المتمفصل عن اللاعبين خارج وقت الوحدة التعليمية لمنع أي ممارسة او تدريب عليه، وبعد انتهاء المنهاج تم اجراء الاختبار البعدي ومعالجة النتائج.

 وتم استنتاج أن الشاخص المتمفصل ذو تأثير ايجابي في تعلم الهجوم البسيط بسلاح الشيش.
واوصى الباحثان بتصميم وسائل مساعدة اكثر تطورا وتقنية في تعلم بعض المهارات الهجومية بالمبارزة
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Effect of pillar Alemtemvsal at the level of learning in simple attack epee


  Have proven educational methods are clearly the importance of applications of different skills in helping learners to understand and pass the various stages of education and contributed to the effort to reduce costs and shorten the time. 
The study aimed to identify the impact of the use of pillar Alemtemvsal simple to learn the attack with a weapon Blinds. 
The use of researchers experimental approach to the research sample of novices belonging to the training center of the duel in Sadr City's (20) learners were divided into two experimental and control group and by ten for each group, after conducting tests of tribal skills of offensive attack simple (stab straight direct stab Ptgieralatjah and stab incisor) were prepared curriculum and depending on the vocabulary of the coach has identified module b (45 minutes) and by two units a week for five weeks, has taken into account, the researchers learn of the experimental group with the coach with the assistance pillar Alemtemvsal and train control group with the coach without a constructive mode has been isolated pillar Alemtemvsal time for players outside the module to prevent any exercise or training, and after the end of the curriculum was a post test and processing the results. 
 It was concluded that the pillar Alemtemvsal a positive effect in learning a simple attack with a weapon Blinds. 
The researchers recommended the design and ways to help more advanced technology and learn some skills in offensive duel. 

